



Issue #10: The New Social History of Medicine: Some Implications for Research

SAMUEL SHORTT

RÉSUMÉ

L'auteur analyse les approches traditionnelles à l'étude de l'histoire de la médecine et démontre à quel point elles ont été habituellement inadéquates. Il suggère qu'une histoire sociale plus vaste et plus significative de la médecine est en train de se manifester, qui s'écarte des biographies des grands hommes de la médecine ou des chronologies superficielles d'institutions. Shortt souligne aussi les implications qu'en découlent pour la recherche et l'archivistique.

ABSTRACT

The author analyses traditional approaches to the study of the history of medicine and demonstrates the extent that these have usually been inadequate. He suggests that a more comprehensive and significant social history of medicine is on the rise, a discipline that is moving away from the biographies of great medical practitioners and superficial chronologies of institutions. Shortt also emphasizes the implications of the new social history of medicine on research and archival science.